
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/12883.

Benyújtás dátuma: 2020-09-15 17:34

Parlex azonosító: EW2OX09A0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Nunkovics Tibor (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor lesz megismerhető a visszaváltási rendszerrel 
kapcsolatos kérdőív eredménye, mikor történnek végre konkrét lépések az óriási mennyiségű 
műanyagszemét újrahasznosítására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Innovációs  és  Technológiai  Minisztérium  és  a  Pannon  Egyetem  Körforgásos  Gazdaság
Fenntarthatósági  Kompetencia  Központja  24  kérdésben méri  fel  a  polgárok megkérdezésével  a
környezetvédelem  hazai  állapotának  javítására  tervezett  visszaváltási  rendszerrel  kapcsolatos
véleményeket.

Mindenekelőtt fontosnak tartom leszögezni, hogy a Jobbik a környezetvédelem ügyében már akkor
is  folyamatosan  megosztotta  a  kormányzattal  az  észrevételeit,  mikor  az  még  Orbán  Viktor
miniszterelnök számára az „a gazdaság felpörgetésének hátráltatója,  igazából  baloldali  ügy,  és
egyébként is a gazdag országok játékszere” volt. Így fogalmazott a miniszterelnök. Személy szerint
örülök,  hogy  a  kormánynak  sikerült  átgondolni  ezt  a  kérdéskört,  s  belátni  végre:  a
környezetvédelem - keresztény szóhasználattal élve a teremtett világ - védelme fokozott figyelmet
érdemel. Szeretném, ha a kormányzat tudná, hogy a magyar emberek számára kiemelten fontos a
környezetvédelem,  egyetértenek  azzal,  hogy Magyarországon a  lerakott  hulladékok mennyisége
csökkenjen és minél nagyobb arányban kerüljön hasznosításra, továbbá egészen biztosan többen
váltanák vissza a használt üres üvegeket, PET-palackokat és alumíniumdobozokat, ha lennének erre
a célra felállított visszaváltó automaták.

Magyarország  legfőbb  jogforrása,  az  Alaptörvény  a  XX.  cikkének  (1)  bekezdése  szerint
mindenkinek  joga  van  a  testi  és  lelki  egészséghez,  a  (2)  bekezdés  pedig  –  igaz  rendkívül



szűkszavúan – a környezet védelmét is említi. Eddig ezt a kérdést a kormányzat lerázta magáról, az
utóbbi  időben  azonban  kénytelenek  voltak  belátni,  hogy  ezzel  foglalkozni  kell.  Kérem,  ne
forduljanak vissza erről az útról!

Magyarország  egyik  legnagyobb  hulladékokból  eredő  környezetszennyezése  az  italos
palackokból/dobozokból  származik.  A  keletkezett  hulladék  drasztikus  mérséklésének  egyik
hatékony  eszköze  lehet,  ha  a  polgároknak  elérhető  közelségben  lehetőségük  van  a  palackok
beváltására.  Motiváló  lehet,  ha  ezért  még  pénzt  is  kapnak,  de  az  igazi  áttörést  az  a
szemléletformálás  hozhatja,  amelynek  hatékony  színtere  lehet  a  köznevelés,  akár  már  a
természetismeret általános iskolai tantárgy tananyagába beépítve, a meglévő anyagrészt kiegészítése
által.

Mindezek  alapján  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  mikor  lesz  megismerhető  a
visszaváltási  rendszerrel  kapcsolatos  kérdőív  eredménye,  mikor  történnek  végre  konkrét
lépések az óriási mennyiségű műanyagszemét újrahasznosítására? Mikor állhat fel egy olyan
országos rendszer, ahol szelektív hulladékgyűjtésnek végre értelme is lesz és újrahasznosításra
kerül az, amit újra lehet hasznosítani?

Várom megtisztelő válaszát! 

Tisztelettel,

Nunkovics Tibor
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